



## Aleksander Zigal

Александр Цигаль

Russland/Russia/Rosсия

Geboren 1948 in Moskau. 1971 Absolvent der Bildhauerklasse der Moskauer Stroganow-Akademie für Kunst. 1976 Mitglied im Künstlerbund der UdSSR. Seit 1969 Teilnahme an über 300 Ausstellungen im In- und Ausland. Schöpfer monumentaler Arbeiten, historischer und zeitgenössischer Porträts und bedeutender Vertreter gegenwärtiger Bildhauerei: "Engel"-Komposition, Christ-Erlöser-Kathedrale, Moskau; Figur "Gerechtigkeit", Oberstes Gericht der Russischen Föderation; Jekaterinburger Denkmäler für die Gefallenen des Deutsch-Sowjetischen Krieges und für die Bergleute des Urals. Sammlungen u.a.: Tretjakow-Galerie, Museum für Zeitgenössische Kunst Krasnojarsk, Sacharow-Zentrum Moskau, Museum Ludwig in Köln, Präsidentenkabinett im Kreml. In Privatsammlungen in Europa, USA und Russland. Auszeichnungen u.a. von der Russischen Akademie der Künste (PAX), des Künstlerverbandes der UdSSR, dem Moskauer Internationalen Künstlerforum. Lenin Komsomol-Preis und Ehrenpreis der Russischen Föderation (2004). 2008 Vollmitglied der Russischen Akademie der Künste.

Born 1948 in Moscow. 1971 Graduate of the sculpture class of the Moscow Stroganov Institute of Arts and Crafts. 1976 Member of the Artists' Union of the USSR. Since 1969, participation in over 300 exhibitions at home and abroad. Creator of monumental work, historical and contemporary portraits and important representative of contemporary sculpture: "Angel" composition, Christ the Savior Cathedral, Moscow; Figure "Justice", Supreme Court of the Russian Federation; Yekaterinburg monuments of the fallen of the German-Soviet war and the miners of the Urals. Collections i.a.: Tretyakov Gallery, Museum of Contemporary Art Krasnojarsk, Moscow Sakharov Center, Museum Ludwig in Cologne (Germany), President Cabinet in the Kremlin. Private collections Europe, USA and Russia. Awards i.a. of the Russian Academy of Arts (PAX), the Artists' Union of the USSR, Moscow International Artists Forum. He received the Lenin Komsomol Prize and the Prize of Honour of the Russian Federation (2004). Since 2008, a full member of the Russian Academy of Arts.



Wilhelm Tell, 2001, Bronze, 60x40x30 cm

Wilhelm Tell, 2001, Bronze, 60x40x30 cm